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پویش «قول مدال نمی دهیم»!
کمتر از سه ماه تا شروع رقابت های المپیک توکیو  �

باقی مانده اســت؛ اما آنچه تأمل برانگیز است و توی 
ذوق می زند، تأکید برخی فدراســیون های ورزشــی و 
ورزشکاران روی «وعده ندادن برای کسب مدال» است.
به گزارش ایسنا، حدود ۸۰ روز تا شروع رقابت های 
المپیک توکیو باقی مانده اســت؛ با این حال گویا پویش 
جدیــدی به ویژه درباره رشــته های ورزشــی مدال آور 
ایران در این رقابت ها در جریان است؛ اینکه در آستانه 
المپیــک و پــس از حمایت هــای صورت گرفته تا این 
لحظه، شــاهد به کار بردن و تأکیــد روی عبارت «قول 

مدال نمی دهیم» هستیم.
این گونه به نظر می رســد که اظهارات مطرح شده 
برای برداشــتن فشــار از روی دوش فدراســیون های 
ورزشی باشد تا در صورت کسب نتایج ضعیف بتوانند 
به بهترین شــکل از خــود دفاع کرده و بــه اظهارات 
مطرح شــده قبل از رقابت های المپیک مبنی بر اینکه 
وعده مدال نداده اند، اســتناد کنند، در صورتی هم که 
ورزشــکاران بتوانند مدال المپیک به دســت بیاورند، 
مصــداق بازی برد-برد برای آنهــا رقم می خورد و در 
شــرایطی که وعده کســب مدال و قهرمانی نداده اند، 
موفق به رفتن روی ســکو شــده اند و این گونه باد به 
غبغب می اندازند و به بهترین شــکل از عملکردشان 

دفاع می کنند.
امــا ای کاش این درجا زدن ها، ســه مــاه مانده به 
المپیک علنی نمی شــد و ســال گذشــته و حتی سال 
قبل تــر از آن خیلی صریح اعــلام می کردند که وعده 
مدال نمی دهند و این گونه حمایت های حداکثری مالی 
و غیر مالی را به دست نمی آورند؛ چرا که اظهارات اخیر 
برخی ورزشکاران و رؤسای فدراسیون های ورزشی در 
این برهــه زمانی عذر بدتر از گناه اســت و باید خیلی 
زودتر از اینها اعلام می کردند که در المپیک قول کسب 

مدال نمی دهند.
کاراته: قول جنگیدن  بله، قول  مدال  نه

سید حســن طباطبایی، رئیس فدراســیون کاراته، 
در پاســخ به این سؤال که کاراته شــانس چند مدال 
در المپیک دارد؟ می گوید «کاراته ما پر قدرت اســت و 
ایران سه دوره اســت که در حضور قدرت های جهان 
قهرمان تیمی جهان شده است. هیچ قولی برای کسب 
مدال در المپیک نمی دهم؛ اما قول می دهم بچه ها با 
تمام وجود بجنگند. ما در بخش کاتا شانس کسب یک 
سهمیه انفرادی در پســران و یک سهمیه انفرادی در 
بخش دختران داریم و امیدوارم با شش سهمیه کامل 
کومیته و دو ســهمیه کاتا با ترکیب کامل راهی توکیو 
شــویم. بچه های ما شایستگی کسب مدال در المپیک 

را دارند».
کشتی: قول قهرمانی در المپیک نمی دهیم

علیرضا دبیر، رئیس فدراسیون کشتی نیز درباره 
انتظار مدال آوری از کشــتی ایران در المپیک عنوان 
می کند «من مسئول کشــتی هستم و تصمیم آخر 
را می گیرم؛ اما یک شخصیت حقیقی هم دارم که 
کشتی گیر بوده ام و کشــتی را می فهمم و در حوزه 
فنی حرف هایی برای گفتن دارم. واقعیت این است 
که ما تیم های نهم و یازدهم دنیا را تحویل گرفته ایم 
و در فاصله کمتر از دو ســال نمی توان این تیم ها را 
قهرمان المپیک کرد و هیچ یک از کارشناســان اهل 
فن و قهرمانان کشتی نیز چنین قولی نخواهند داد 
و ما نیز قــول قهرمانی در المپیــک را نمی توانیم 

بدهیم».
پارادوکس  در  اظهارات  داورزنی  و  موسوی

با این حــال محمدرضــا داورزنی به عنــوان رئیس 
فدراســیون والیبال درباره شانس کسب مدال از سوی 
تیم ملی در رقابت های المپیک توکیو، می گوید «مانند 
بســیاری از افراد دیگر می توانــم بهانه جویی کنم که 
شــرایط کرونایی اســت؛ اما می گویم باید بتوانیم جزء 
چهار تیم برتر المپیک قرار گیریم و باید سکوی المپیک 
را کســب کنیم و این ظرفیت در تیم ملی والیبال ایران 
وجود دارد». اما سید محمد موسوی، ملی پوش والیبال 
ایران، در فضای مجازی با انتشار متنی انتقادآمیز نسبت 
به پاداش دلاری پای ســکوی ورزشــکاران خطاب به 
کمیته ملی المپیــک بیان کرد که «به نظر من زحمت 
نکشید و راضی نیستم که به دردسر بیفتید! خدا را شکر 
می کنیم که مدال نمی گیریــم؛ چرا که زور دارد بعد از 
مدال المپیک پاداش ما این قدر کم باشد. اگر قطعا من 
مدال بگیرم و این پاداش را دریافت کنم، همان مقدار 
روی مبلغ پاداش گذاشــته و بــه کمیته ملی المپیک 

بر می گردانم».
دوومیدانی   و   ماجراهای   احسان   حدادی

احســان حدادی از  جمله ورزشــکارانی است که 
حمایت مالی و غیرمالی فراوانی در مدت اخیر از او در 
رأس ورزش ایران صورت گرفته و ماجرای خارپاشــنه 
و اصــرارش برای عمل در آلمان هم از اتفاقات جالب 
در ســال گذشــته بود. با این حــال او پــس از حضور 
طولانی مدت در آلمان، ۲۱ بهمن راهی آمریکا شــد تا 
دوبــاره زیر نظر مک ویلکینز تمرین کنــد؛ اما به تازگی 
عنوان کرده که از ناحیه دیسک کمر دچار مشکل است 
تا حتی حرف و حدیث هایی درباره غیبتش در المپیک 
مطرح شود. شرایط رکوردی احسان حدادی مشخص 
نیست؛ اما با توجه به وضعیت کلی او در سال گذشته، 
باید در مدت زمان باقی مانده به آمادگی خوبی برسد تا 
شــانس حضور در جمع مدعیان مدال المپیک را پیدا 
کند. نکتــه تأمل برانگیز اینکه فدراســیون دوومیدانی 
شــرایط اردویی خوبی برای حدادی در نظر گرفته و او 
اکنون زیر نظر مربی آمریکایی خود در این کشور تمرین 
می کند و مسئولان هم حمایت زیادی از او داشته اند که 
انجام جراحی ســاده خارپاشنه در آلمان مصداق بارز 
آن است؛ اما باید دید این حمایت ها و صرف هزینه های 

دلاری، دستاوردی نیز به دنبال دارد؟

دریچه فوتبال 
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  علــی مطهــری، نماینــده ســابق مجلــس، از زمانی که 
نامزدی اش برای انتخابات ریاست جمهوری سال ۱۴۰۰ را اعلام 
کرده هر روز در حوزه و زمینه ای به بحث و گفت وگو نشسته تا 
به نوعی دیدگاهش نسبت به مسائلی که او قاعدتا آنها را کلان 
می داند، ابراز کند. او اگرچه اخیرا از ســوی عده ای از مسئولان 
سیاســی ایران با بی مهری هایی روبه رو شده ولی امیدوار است 
فرصت حضور در رده بالاتری از سیاســت را به دست بیاورد و 
به اصلاح امور، آن هم آن طورکــه خودش برایش برنامه ریزی 
کرده دســت بزند. مطهری در یکــی دو ماه اخیر گفت وگوهای 
متفاوتــی در حوزه هــای مختلف داشــته ولــی کمتر فرصتی 
دســت داده تا دیدگاهش دربــاره ورزش را بیان کند. اگرچه او 
پیش تــر خودش را یک آدم ورزشــی توصیف کــرده و گفته از 
زمان مدرســه والیبال و فوتبال بازی می کرده و حتی عضو تیم 
فوتسال مجلس هم بوده ولی چندان نظرات کارشناسی ای در 
این زمینه نداده اســت. بیشتر اظهارنظرات او در این حوزه کلی 
اســت و به این مورد خلاصه می شــود که دولت نباید در امور 
فدراســیون ها دخالت کند. البته او دو جمله کلیشــه ای دیگر 
هم دارد که ورزش را عامل تزریق نشــاط به جامعه می داند و 
رســیدن به آن را مهم توصیف می کند. با این حال، در یکی دو 
مورد، علی مطهری، بیش از ســایر حوزه های ورزش اظهارنظر 
کرده است که شاید گل سرسبد آنها، حضور زنان در ورزشگاه ها 
به ویژه برای تماشــای فوتبال است. او برخلاف نظر عده زیادی 
از هم حزبی های سیاسی اش با دید باز به این موضوع نگاه کرده 
و گفتــه که با اتخاذ راهکاری می تــوان این مورد را حل وفصل 

کرد.
مطهــری پیش تر در گفت وگویــی که با خانه ملت داشــته، 
حضــور زنان در ورزشــگاه را نه یک مســئله امنیتــی بلکه یک 
نگرانی شــرعی توصیف کرده اســت. «باید برای حضور زنان در 
ورزشگاه ها،  ضوابط شرعی رعایت شود؛ مثلا اگر حضور خانم ها 
برای بازی خاصی اشــکالی نداشته باشــد، لازم است تمهیداتی 
همچــون جداکــردن راه ورود و خــروج خانم هــا از آقایــان یا 

جداکردن جایگاه آنها در ورزشــگاه از آقایان و نظیر این قبیل موارد در نظر 
گرفته شود. درخصوص این موضوع بیشتر مسائل شرعی مطرح است و باید 
بــرای تدوین هر آیین نامه ای در این باره، نظر مراجع تقلید جلب شــود زیرا 
احتمال دارد آنها با این کار مخالفت کنند. حضور زنان در ورزشگاه ها از نظر 

امنیتی دردسرساز نیست و صرفا بحث شرعی مطرح است».
فارغ از این مورد و به طور مشــخص در یک بازه یک ساله، علی مطهری 
مجبور شــده نسبت به مســئله رویارویی ورزشــکاران ایران و اسرائیل هم 
اظهارنظر کند. او اردیبهشت ماه سال گذشته ابتدا در گفت وگو با «شرق» و 
حالا، همین یکی دو شب گذشته در کلاب هاوس، نسبت به چالش رویارویی 
ورزشــکاران ایران و اســرائیل اظهار نظر کرده است. البته که جنس این دو 
اظهارنظر شــبیه به هم نبوده ولی هر دو، دیدگاه علی مطهری را متفاوت تر 
از چیزی نشــان داده که بعضا از سوی دیگر چهره های سیاسی عنوان شده 
و خطر تعلیق احتمالی ورزش ایران را در پی داشــته است. او در این مورد، 

تلاش کرده پاســخ هایی بدهد که این چالش خطری را متوجه ورزش ایران 
نکند. ابتدا باید به داستان اردیبهشت سال ۱۳۹۹ برگشت؛ آن زمان تصویب 
و حذف ماده ۱۱، طرح ۱۴ماده ای مجلس علیه اقدامات خصمانه اسرائیل، 
حواشــی زیادی به بار آورده بود. در واقع بعــد از تصویب آن طرح بود که 
کارشناســان ورزشی نســبت به ماده ۱۱ آن ابراز نگرانی کردند؛ در این ماده 
آن طور عنوان شــده بود که رقابت با ورزشــکاران اســرائیلی ممنوع است. 
خطر به گونه ای بود که اگر چنین طرحی تبدیل به قانون می شــد، آن وقت 
خطر تعلیق کل ورزش ایران بســیار جدی می شــد. اگرچه یکی دو نماینده 
مجلــس تعلیق ورزش ایــران را امری بی اهمیت جلــوه داده بودند، ولی 
رایزنی هــای مختلفی صورت گرفت تا ماده ۱۱ از طرح حذف شــود به این 
امید که بهانه ای دست فدراسیون های بین المللی و البته کمیته بین المللی 
المپیک داده نشــود؛ در آن زمان، رایزنی ها هم بالاخــره جواب داد و ماده 

جنجالی ۱۱ از طرح مذکور حذف شد.

علــی مطهری، یکــی از چهره های برجســته ای بود که کار 
این نمایندگان را در به خطر انداختــن وضعیت ورزش ایران زیر 
ســؤال برد. او در گفت وگو با روزنامه «شــرق» به این موضوع 
این طور واکنش نشــان داده اســت: «وقتی که طرح اعلام شد، 
عده ای به دلیل اینکه ممکن بود چنین ماده ای منجر به تعلیق 
ورزش ایــران شــود ابراز نگرانــی کردند. مطمئنــا وقتی چنین 
طرحی تصویب می شــود افراد در کمیســیون و فراکسیون های 
مختلف و البته فدراســیون های ورزشــی و خود وزارت ورزش 
نگران می شــوند. قاعدتــا در این جور وقت هــا نماینده دولت و 
مرکز نماینده های مجلس تذکرات لازم را می دهند و از عواقب 
چنیــن طرحی صحبت می کننــد. حالا اینکه چنیــن ماده ای را 
حذف کرده اند طبیعتا به خاطر این است که بعدا مشکلی برای 
ورزش ایــران پیش نیاید. ما که عملا با ورزشــکاران اســرائیلی 
مسابقه ای نمی دهیم پس نیاز نیست داد بزنیم و این موضوع را 
به صورت قانون درآوریم یا پای دولت را به این ماجرا باز کنیم. 
همگی می دانیم که چنین اقدامی مغایر با منشور المپیک است 
و قانونی شــدنش می تواند ورزش کشور را هم تحت فشار قرار 
دهــد». علی مطهــری بعد از آن اظهارنظر، حــالا یک بار دیگر 
دیدگاهــش را به صورت متفاوتی درباره مواجهه ورزشــکاران 
ایــران و اســرائیل ابراز کــرده اســت؛ او کــه در کلاب هاوس 
خبرآنلاین شــرکت کرده بود درباره این چالش، پاسخی شبیه به 
سیاست مدارها داد تا از انتقادهای احتمالی در امان بماند. البته 
که پاسخش به پرسش مطروحه بدون «نکته» هم نبود. «درباره 
رقابت با اســرائیلی ها باید بگویم این یک موضوعِ کلان است و 
باید کل نظام تصمیم بگیرد که چه باید کرد. این {مسابقه ندادن} 
برای ورزشــکاران خیلی سخت است. ورزشــکاری که امید به 
مدال دارد ولی جاهایی باید خود را به شکســت بکشد. این کار 
سختی اســت؛ کاری باید مانند پوریای ولی انجام دهد. از سوی 
دیگر مســابقه دادن با اینها {ورزشــکاران اســرائیلی} به معنی 
به رسمیت شناختن آنهاســت. اینها باید بررســی شود. بررسی 
شــود که آیا هزینه اش بیشــتر اســت یا فوایدش بیشتر است؟ 
بالاخره مطلبی است که چون مقام رهبری درباره اش اظهارنظر فرموده اند 
به راحتی نمی شــود نظر مخالف داد؛ ولی قابل بررسی است. به عنوان یک 
مســئله کلان کشور قابل بررسی اســت. فرض کنید حالا بیایند، مثلا دست 
ندهند، بعضی از کشــورهای عربی این کارها را می کنند، مســابقه می دهند 

ولی دست نمی دهند. اینها قابل بحث است دیگر، باید بررسی شود».
صحبت های علی مطهری درباره چالش به وجودآمده بین ورزشــکاران 
ایران و اسرائیل مصادف با روزهایی است که جودوی ایران، به دلیل همین 
اتفاق با محرومیت سنگین و چهارساله از سوی فدراسیون جهانی این رشته 
مواجه شده است. در واقع فدراسیون جهانی جودو، بعد از پناهندگی سعید 
ملایی و صحبت های او که گفته بود به دســتور مســئولان رده بالای ورزش 
ایران از مســابقه دادن با ورزشکار اسرائیلی پرهیز کرده است، جودوکارهای 
ایران را با محرومیت ســنگینی روبه رو کرده و فرصت حضور در رقابت های 

بین المللی را از آنها تا سال ۱۴۰۲ گرفته است.

علی مطهری در چالش سؤال «نکته»دار!  آیا  استقلال هنوز  امیدی برای 
قهرمان شدن دارد؟

فرهاد مجیدی برای نزدیک شــدن به قهرمانی  �
باید کاری فراتر از منصوریان و شــفر انجام و همه 
حریفــان آینده را یکــی بعد از دیگری شکســت 
دهــد. به گزارش ورزش ســه، شکســت بدموقع 
اســتقلال، آن هم درست در شــبی که دو مدعی 
بالای جدول متوقف شده بودند، رؤیای هفت ساله 
قهرمانــی آبی ها را از همیشــه کم رنگ تر کرد. در 
لیگ نوزدهم، بعد از بیســتمین بازی استقلال بود 
که ویروس کرونا شــعله ور شد و لیگ برتر را برای 
۱۱۷ روز تعطیــل کرد. اتفاقا در آخرین بازی قبل از 
تعطیلی کرونایی، اســتقلال در سیرجان از گل گهر 
شکســت خورد و در حالی به استقبال تعطیلات 
ناخواســته رفت کــه با یک بازی کمتــر، ۱۱ امتیاز 
با صدرنشــین لیگ (پرســپولیس) فاصله داشت. 
تقریبا حالتی مشــابه امروز که فرهاد مجیدی بعد 
از شکســت مقابل ذوب آهن، در حالی به یک سوم 
پایانی لیگ می رســد که با دو بازی کمتر، اختلافی 

۱۱  امتیازی با سپاهان صدرنشین دارد.
سپاهان  و  پرسپولیس چند  امتیاز  می گیرند؟

بــرای اینکه احتمــالات قهرمانی اســتقلال را 
بررســی کنیم، ابتدا باید تخمین مناســبی از امتیاز 
نهایی رقبای مســتقیم این تیم، یعنی ســپاهان و 
پرسپولیس داشته باشیم. سال گذشته پرسپولیس 
با دســت پخت مشــترک گابریل کالدرون و یحیی 
دوازدهــم  هفتــه  حدفاصــل  در  گل محمــدی، 
تــا بیست و  ششــم، در ۱۵ بــازی پیاپی بــه رکورد 
خیره کننده ۱۴ برد و یک مساوی (مقابل استقلال) 
رســید و اگر در هفته های پایانــی کمی باانگیزه تر 
بود، شاید می توانســت به رکورد رؤیایی ۷۰ امتیاز 
در پایان فصل برســد. بااین حال، پرســپولیس در 
لیگ نوزدهم ۶۷ امتیازی شد و رکورد کسب امتیاز 
در لیگ ۱۶ تیمی را شکست؛ یعنی پرسپولیسی ها 
به میانگین ۲.۲ امتیاز برای هر بازی رســیدند؛ اما 
امســال، بسیار بعید اســت تیم قهرمان لیگ (هر 
تیمی که باشــد) به چنین میانگینی نزدیک شود. 
ســپاهان تا اینجای لیگ، تقریبا به طور میانگین از 
هر بازی دو امتیاز گرفته و پرسپولیس نیز وضعیت 
مشــابهی دارد؛ یعنی اگر سپاهان و پرسپولیس در 
ادامه لیــگ همین روند فعلــی را حفظ کنند، در 

پایان فصل تقریبا ۶۰ امتیاز خواهند داشت.

استقلال چند امتیاز  می خواهد؟
حالا به اســتقلال ۳۴ امتیــازی برگردیم که 
۱۰ بازی در پیش دارد و بــرای اینکه به عبور از 
پرســپولیس و سپاهان امیدوار باشد، باید حدود 
۲۶ یا ۲۷ امتیاز کســب کند؛ یعنی هشت برد و 
دو مســاوی یا ۹ برد و یک شکست. این فرضیه، 
وقتی قابل اتکا می شــود که شــاگردان نویدکیا 
و گل محمــدی دچار افت فاحشــی نشــوند و 
همچنــان به کســب میانگین دو امتیــاز از هر 
بازی ادامه دهند؛ یعنی اگر فرض کنیم سپاهان 
و پرســپولیس هم زمــان نــزول کننــد و امتیاز 
کمتری به دســت بیاورند، آن وقت استقلالی ها 
می تواننــد امیدوار باشــند که در حالتی شــبیه 
لیگ پانزدهم (قهرمان: اســتقلال خوزستان) یا 
لیگ سیزدهم (قهرمان: فولاد خوزستان)، فقط 
با کســب ۵۷ امتیاز به قهرمانی برسند. در لیگ 
ایران، امتیاز گرفتن در هفته های پایانی به مراتب 
ســخت تر از نیم فصــل اول اســت. با این حال، 
اســتقلال در ســال های اخیر، در دو مقطع، در 
یک ســوم پایانی لیگ نتایج فوق العاده ای ثبت 
کرده است. در لیگ شانزدهم (فصل ۹۶-۹۵)، 
اســتقلال که فصل را خوب شروع نکرده بود، با 
علــی منصوریان در ۱۰ هفتــه پایانی ۲۳ امتیاز 
گرفت و سال بعد (فصل ۹۶-۹۷) وینفرد شفر 
که در میانه راه جانشــین منصوریان شــده بود، 
در ۱۰ بازی پایانی، درخشــان ترین نتایج ممکن 
را گرفــت و با کســب ۲۵ امتیاز، اســتقلال را از 
میانه جدول تا رده ســوم لیگ بالا کشــید. حالا 
فرهاد مجیدی برای نزدیک شــدن به قهرمانی 
باید کاری فراتر از منصوریان و شــفر انجام دهد 
و همــه حریفان آینــده را یکی بعــد از دیگری 

شکست دهد.
استقلال  در  تهران  می ماند

خبر خوب بــرای فرهاد مجیدی این اســت 
که هنوز دو بازی رو در رو با حریفان مستقیمش 
دارد و اگــر بتوانــد در دو بازی شــش امتیازی، 
پرســپولیس و ســپاهان را شکســت دهد، گام 
بلنــدی بــرای نزدیک شــدن به صــدر جدول 
برمــی دارد. نکته دیگــر اینکه اســتقلال از ۱۰ 
بازی باقی مانده، هفت دیدار را در تهران برگزار 
می کند و فقط به آبادان، اراک و قائمشــهر سفر 
خواهد کرد. این در حالی اســت که پرسپولیس 
و ســپاهان هر کدام چهار دیدار خــارج از خانه 

دارند.

شــرق:  اعتراض پرویز هــادی به نبــود نامش در 
فهرست کشتی گیران دعوت شده به جام بین المللی 
تختی، این روزها حواشــی زیادی را برای فدراسیون 

کشتی به وجود آورده است.
در شــرایطی کــه انتظار می رفــت علیرضا دبیر 
به عنوان رئیس این فدراســیون فضــا را به گونه ای 
مدیریت کند که حال و هوای ورزش اول مملکت در 
آســتانه المپیک توکیو ملتهب نشود، اما برعکس با 
اظهارات جدید خود، آتش این اختلاف را گسترده تر 

کرد.
ماجرا از آنجایی شروع شد که کادر فنی تیم ملی 
کشــتی آزاد چندی پیش اسامی کشــتی گیران واجد 
شرایط در رقابت های بین المللی جام تختی را منتشر 

کرد و نامی از پرویز هادی در این فهرست نبود.
این موضوع باعث شــد تا قهرمان سابق آسیا از 
اعضای کادر فنی خــرده بگیرد و ناراحتی اش را در 

این خصوص به رسانه ها انتقال دهد.
او در انتقاد به دعوت نشــدنش بــه جام تختی 
گفت عدالت در فدراســیون کشــتی اجرا نمی شود 

و تصمیمات به صورت سلیقه ای گرفته می شود.
هادی در حالی ایــن اظهارنظرها را مطرح کرد 
که بلافاصله با واکنش فدراســیون کشــتی مواجه 
شــد؛ به طــوری که علیرضــا دبیر شــخصا در یک 
برنامه تلویزیونی حاضر شد و به طرز عجیبی پاسخ 

انتقادهای این کشتی گیر آذری را داد.
دبیر آن قدر در این گفت وگو غیرمنتظره ظاهر شد 
کــه حرف هایش بعد از گذشــت چند روز هنوز هم 

برای خیلی ها جای سؤال دارد.
او که خودش از جنس کشــتی بــوده و زیر و بم 
کار را بــه خوبــی می دانــد، به جــای اینکــه دلیل 
دعوت نشــدن هادی را با مســائل فنی توجیه کند، 
با بیان الفاظی ناپســند این کشــتی گیر را به سخره 

گرفت.
رئیس فدراســیون کشــتی در پاســخ به سؤال 
مجــری برنامه کــه درخصــوص نحــوه برگزاری 
جام تختی بــود، بدون اینکه نامــی از هادی ببرد، 
این گونه صحبت کرد: «اگــر نفراتی که می خواهند 
در جام تختی شرکت کنند دست هیئت های استانی 
باشــد، هزار نفر را به ما معرفــی می کنند؛ اما باید 
کشــتی گیری به این رقابت ها بیایــد که در حد جام 
تختی باشد. یک آقایی که خدا عقل درست و حسابی 
بــه او بدهد، مصاحبــه کرده و حرف هایــی را زده 
اســت. ای  کاش خــدا به آدم فقط هیــکل ندهد و 

عقل هم بدهد».
نکته درخور توجــه و ناراحت کننــده مصاحبه 
تلویزیونــی دبیر، اینجا بود که مجری برنامه، رئیس 
فدراســیون را در بیــان ایــن ادبیــات نامحترمانه 

همراهی و با خنده حرف های او را تأیید می کرد.

حضــور جنجالی دبیــر در برنامــه «کادر فنی» 
شــبکه ورزش در شــرایطی بازتاب منفــی زیادی 
داشــت که باعث شــد غلامرضا محمدی به عنوان 
سرمربی تیم ملی کشــتی آزاد وارد عمل شود و به 
نوعی حرف های نســنجیده رئیــس را رفع و رجوع 

کند.
محمدی نیز که در برنامه تلویزیونی دایره طلایی 
حضور داشــت، در خصوص چرایی دعوت نشــدن 
هــادی به جــام تختی گفــت: «پرویز هــادی جزء 
کشــتی گیران خوب و قابل احترام ماســت. بعد از 
آنکه در آســیایی هند با یــک غافلگیری به حریف 
قزاقســتانی باخت و به برنز آسیا رسید، در انتخابی 
تیــم ملی نیز به دو جوان مــا یعنی امین طاهری و 
امیرحسین زارع در کشــتی رودررو باخت . بعد هم 
دیگــر در هیچ میــدان و اردویی حضور نداشــت و 
عمــلا از گردونه خارج شــد. او هیچ درخواســتی 
برای شــرکت در اردوها به کادر فنی و فدراســیون 
ارائه نداده و در هفت، هشــت ماه گذشته اصلا در 
اردوهای تیم ملی حاضر شــرکت نکرده اســت. با 
توجه بــه اینکه احترام ویژه ای بــرای مردم غیور و 
پهلوان دوســت تبریز و آذربایجان قائل هستیم، اگر 
او آمادگی حضور در جام تختــی را دارد، می تواند 
به صورت رســمی درخواست خود را به فدراسیون 
بدهد و کادر فنی نیز حتما این درخواســت را مورد 

بررسی قرار خواهد داد».
علاوه بــر غلامرضا محمــدی، ابراهیم مهربان، 
مربــی تیم ملــی آزاد نیز بــا رســانه های مختلف 
گفت وگــو کرد و دلیل دعوت نشــدن ایــن قهرمان 
ســنگین وزن را فقط مســائل فنی عنوان کرد. کادر 
فنی تیم ملی آزاد در شرایطی از غیبت پرویز هادی 

در اردوی تیــم ملــی، بعــد از مســابقات انتخابی 
درون اردویــی خبر می دهند که گفته می شــود این 
کشــتی گیر قصد دارد از دنیــای ورزش خداحافظی 
کند و وارد عرصه سیاست شود. آن  طورکه از دور و 
نزدیک پیداســت، هادی در تلاش است شانسش را 
برای شرکت در انتخابات شورای شهر تبریز امتحان 
کنــد؛ موضوعی که البته تا ایــن لحظه هنوز هادی 

اشاره ای به آن نکرده است.
دعوای رسانه ای بین فدراســیون کشتی و پرویز 
هــادی در حالی در چنــد روز اخیر جــزء خبرهای 
پربازدید رسانه های ورزشی کشور بود که باعث شد 
پای آن به مجلس شورای اسلامی نیز کشیده شود. 
نمایندگان تبریز در حمایت از این کشــتی گیر آذری، 

اتفاقات اخیر را در مجلس مطرح کردند.
پرویــز هادی بعــد از اینکه به نبــودن نامش در 
فهرســت کشــتی گیران دعوت شــده به جام تختی 
اعتراض کــرده، دیگــر گفت وگویی بــا هیچ کدام از 
رســانه ها نداشــت تا اینکه روز گذشــته در صفحه 
شخصی اش با انتشــار ویدئویی کوتاه به گفت وگوی 
تلویزیونی رئیس فدراسیون کشتی واکنش نشان داد.
هــادی کــه در آســتانه ۳۵ ســالگی اســت با 
حرف هایــی که در ایــن ویدئو زد، به نظر می رســد 
دیگر تصمیمی برای بازگشــت به تشــک کشــتی 
نــدارد. او گفــت: «در گفت وگویی کــه چندی قبل 
از مــن در خصوص مســابقات انتخابــی تیم ملی 
جهــت اعزام به المپیک منتشــر شــد، هدفم بیان 
مواردی بــرای احقاق حقوق تمامی کشــتی گیران 
بود، نه صرفا شــخص خودم. نزدیک به یک ســال 
و نیم اســت بــا محدودیت های بســیاری از  جمله 
تعطیلی ســالن های کشــتی مواجه بودیم و همین 

امــر کشــتی گیران را مجبــور کــرد در فضاهای باز 
پارک هــا، روی چمــن و... تمرینات خــود را انجام 
دهند، با این امید که در مسابقات انتخابی تیم ملی 
شرکت کنند و مزد زحماتشــان را بگیرند. ای  کاش 
مســئولان امر توضیح شفافی مبنی بر برگزار نکردن 
مســابقات انتخابی به کشــتی گیران ارائــه کنند و 
بگویند علی رغم عدم برگزاری مســابقات کشوری و 
انتخابی، نفرات دعوت  شــده به حضور در مسابقات 
جــام تختی را به چه شــکل برگزیدنــد. پس از آن 
گفت وگو، رئیس فدراســیون کشــتی در یک برنامه 
زنده تلویزیونــی صرفا سفارشــی از ادبیاتی که در 
شأن ورزش کشتی نبود، خطاب به من استفاده کرد. 
رئیس فدراسیون کشــتی علی رغم اینکه باید الگو 
باشــد، به جایگاه قهرمانی که سال ها با جان و دل 
برای به اهتزاز درآوردن پرچم کشورش تلاش کرده 
است، توهین می کند و متأسفانه مجری رسانه ملی 
نه تنها گفته های رئیس فدراســیون کشــتی را نفی 
نمی کنــد، بلکه به آن می خندد. به رســم پهلوانی 
که از بزرگان کشــتی آموختم، در پاسخ به توهینی 
که به من شد، سکوت می کنم و نمی خواهم پاسخ 
رئیس فدراسیون را با اصطلاحاتی که او به کار برد، 
بدهم. در شــأن شخصیت من نیســت مانند ایشان 
رفتار و با آن الفاظ صحبت کنم. تا زمانی که کشتی 
در مدیریــت چنین افرادی اســت و تفکرات پوچ و 
اصطلاحات غیرمؤدبانه بر آن حاکم اســت، ترجیح 
می دهم در خلــوت خود و در زادگاهم به تمریناتم 

ادامه دهم و پا روی تشک مسابقه نگذارم».
اینکه پرویز هادی در یک ســال گذشــته حضور 
کم رنگی در میادین داخلی داشته و مهم  تر از همه 
عملکــرد ضعیفی از خــود در رقابت های انتخابی 
درون اردویی به جا گذاشته، بر کسی پوشیده نیست؛ 
اما چه بهتر بــود کادر فنی تیم ملــی آزاد به جای 
اینکه کار را به دســت رئیس فدراســیون بســپارد، 
خــودش از ابتدا دربــاره دلایل دعوت نشــدن این 
کشــتی گیر به جام تختی اظهارنظر می کرد که این 

جنجال ها به راه نیفتد.
البته پــر واضــح اســت واکنش تنــد علیرضا 
دبیــر به هادی تنهــا به جام تختــی برنمی گردد و 
به نوعــی در اختلاف نظرهای شــخصی این دو نفر 
خلاصه می شــود. هادی مدت ها پیش درخصوص 
بازدیدهای استانی دبیر گفته بود: رئیس فدراسیون 
فقط دنبال حرکت های نمایشــی اســت. ملاقات با 

مقامات سیاسی دردی از ورزش دوا نمی کند».
چهار مدال طــلا، یک برنز مســابقات قهرمانی 
آســیا، دو طــلای بازی هــای آســیایی و یــک برنز 
مسابقات قهرمانی جهان، افتخاراتی است که پرویز 
هــادی در طول حضورش در تیم ملی کشــتی آزاد 

بزرگ سالان در سنگین وزن کسب کرده است.

حاشیه جدید کشتى با حرف هاى نسنجیده آقاى رئیس
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